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Pkt 1. Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dzień dobry państwu. 

Otwieram VII sesję Rady Powiatu w Żninie, która odbywa się 27 lutego 2025 roku. Witam 

serdecznie panie i panów radnych. Witam pana starostę. Witam pana wicestarostę. Witam 

panią Sekretarz Powiatu. Witam panią Skarbnik Powiatu. Witam Kierownika Biura Rady  

i Zarządu. Witam pana mecenasa oraz witam wszystkich pozostałych pracowników 

starostwa. Szanowni państwo przypomnę, iż nasza sesja jest transmitowana. W związku  

z tym na drzwiach wejściowych, jak również w systemie rada u państwa znajduje się klauzula 

dotycząca transmisji obrad. Witam również wszystkich państwa, którzy są dzisiaj z nami, 

oglądając nasze transmisje”. 



Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 

2. Stwierdzam prawomocność obrad. Stwierdzam, że na podstawie listy obecności na ogólną 

liczbę 19 radnych obecnych jest 19 radnych, czyli 100%. Zgodnie z art. 13 ust. 1 ustawy  

o samorządzie powiatowym uchwały rady zapadają w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu rady powiatu.  W związku z powyższym rada jest prawomocna do 

podejmowania uchwał”. 

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 3. Szanowni 

państwo, przedstawiam porządek obrad, ale dnia 24 lutego 2025 roku Zarząd Powiatu  

w Żninie złożył wniosek dotyczący uzupełnienia i zmiany porządku obrad VII sesji Rady 

Powiatu w Żninie o następujący punkt: punkt 8 proponuje państwu „Podjęcie uchwały  

w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2025 roku finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych”. Pismo zarządu skierowano 

w związku z powyższym, zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym rada 

powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady. Proszę więc wysoką radę o zagłosowanie w systemie rada. Kto  

z obecnych radnych jest za zmianą porządku obrad o wprowadzenie punktu, który państwu 

przedstawiłam?” 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 
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9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „19 głosów za, 100%, cała 

rada zagłosowała. Wysoka rado, porządek obrad został uzupełniony o odczytany punkt.  

Dziękuję bardzo. Drodzy państwo, przedstawiam porządek obrad. „Otwarcie sesji” się 

odbyło. Stwierdziłam prawomocność obrad - punkt 2. Punkt 3: „Przedstawienie porządku 

obrad” i wprowadzenie punktu. Punkt 4: „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji”. Punkt 5: 

„Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami Rady, w tym z wykonania 

uchwał Rady”. Punkt 6: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Żnin na realizację zadania pn. Modernizacja schodów Miejskiej  

i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Żninie”. Punkt 7: „Podjęcie uchwały w sprawie objęcia 

udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie”. Punkt 8: „Podjęcie uchwały  

w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2025 roku finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych”.  Punkt 9: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 

rok”. Punkt 10: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego”. Punkt 11: „Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego”. Punkt 12: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu Żnińskiego dla szkół 

niepublicznych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystania”. Punkt 13: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania stałych 

Komisji Rady Powiatu w Żninie za rok 2024”. Punkt 14: „Sprawozdanie Powiatowego Urzędu 
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Pracy w Żninie z działalności w 2024 roku”. 15 punkt: „Sprawozdanie Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Żninie z działalności w 2024 roku wraz z wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej”. Punkt 16: „Sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów  

z działalności w 2024 roku”. Punkt 17: „Informacja o funkcjonowaniu punktów nieodpłatnej 

pomocy prawnej, świadczenia nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji 

prawnej w Powiecie Żnińskim”. Punkt 18: „Wnioski i oświadczenia radnych”. Punkt 19: 

„Zakończenie sesji”. 

Porządek obrad VII sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, 

kolejny punkt, czyli punkt 4: „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji”. Protokół z VI sesji  

z 19 grudnia 2024 roku przeczytałam i podpisałam. Wiernie on odzwierciedla przebieg 

posiedzenia i został wyłożony do publicznego wglądu na 7 dni przed sesją. Proszę więc panie 

i panów radnych o zagłosowanie w systemie rada. Kto z obecnych radnych jest za przyjęciem 

protokołu z VI sesji z 19 grudnia 2024 roku? Proszę o zagłosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 
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16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów 

za. Protokół został przyjęty”. 

Protokół z VI sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

 

Pkt 5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami 

Rady, w tym z wykonania uchwał Rady. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 5: „Sprawozdanie 

Zarządu Powiatu z działalności między sesjami Rady, w tym z wykonania uchwał Rady”. 

Bardzo proszę pana starostę o przedstawienie sprawozdania, a ewentualnie państwa 

radnych  

o zadawanie pytań. Bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, ostatnia sesja odbyła się 19 grudnia ubiegłego roku. Na tej sesji łącznie podjęto  

12 uchwał. Wszystkie te uchwały zostały przekazane do wojewody, do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, jednostek zobowiązanych do ich wykonania, podane do publicznej 

wiadomości. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z działalności zarządu, więc pierwsze z okresu 

sprawozdawczego posiedzenie zarządu odbyło się w dniu sesji właśnie 19 grudnia i na tym 

posiedzeniu między innymi uchwałą 53 ogłoszono otwarty konkurs ofert na wybór 

realizatora programu profilaktyki zdrowotnej szczepień przeciwko meningokokom na ‘25 rok 

oraz została powołana komisja konkursowa w tym temacie. Na tym posiedzeniu uchwałą 56 

ustalono plan kontroli na pierwsze półrocze 2025 roku i w tym pierwszym półroczu będą 

kontrole w następujących jednostkach: Środowiskowy Dom Samopomocy, Zespół Szkół 

Specjalnych, Powiatowy Zespół Oświaty i Dom Pomocy Społecznej w Barcinie. Uchwałą 58 

ogłoszono otwarty konkurs ofert na wspieranie zadań publicznych. Jak państwo wiecie,  

w budżecie zabezpieczyliśmy środki finansowe i kolejnymi dwoma uchwałami również 

ogłoszono konkurs na dofinansowanie wkładu własnego do projektów realizowanych  

w powiecie żnińskim finansowanych z funduszy zewnętrznych, jak również konkurs ofert na 

wspieranie zadań realizowanych w ‘25 roku przez organizacje pozarządowe w trybie ustawy 
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o pożytku publicznym i wolontariacie z zakresu wspierania i upowszechniania kultury 

fizycznej. Uchwałą 63 - przekazanie nieodpłatnie środki trwałe w budowie jednostkom 

organizacyjnym powiatu żnińskiego. Dotyczy to projektu jaki był u nas realizowany – 

„Wzmocnienie cyberbezpieczeństwa w Powiecie Żnińskim” i tą uchwałą przekazano 

jednostkom organizacyjnym środki trwałe. Uchwałą 64 również przekazano środek trwały  

w naszej jednostce organizacyjnej. Dotyczy to adaptacji pomieszczeń węzła cieplnego  

i pomieszczeń archiwum w budynku przy ulicy Szpitalnej, czyli tam, gdzie jest PCPR. W dniu  

30 grudnia ubiegłego roku odbyło się w ubiegłym roku ostatnie posiedzenie zarządu i na tym 

posiedzeniu zarządu dokonano przeniesienia wydatków w toku wykonywania budżetu. 

Następne posiedzenie zarządu 20 stycznia już bieżącego roku i uchwałą 63 przyjęto 

sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok '24 w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez powiat żniński. Z analizy wynika, że został osiągnięty 

poziom średnich wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych w naszych placówkach, dla których 

oczywiście organem prowadzącym jest powiat żniński. Dopłat nie trzeba tutaj w tym temacie 

stosować. Uchwałą 71 powołano komisje konkursowe w sprawie rozstrzygnięcia konkursów 

ofert, o których przed chwilą mówiłem.  Uchwałą 72 po raz kolejny został ogłoszony konkurs 

„Wiedzy o samorządzie terytorialnym”. Jest to cykliczny konkurs, który od wielu lat 

prowadzimy w powiecie żnińskim. Uchwałą 73 rozstrzygnięto konkurs na wybór realizatora 

programu profilaktyki szczepień, o którym przed chwilą mówiłem i realizował to zadanie 

będzie podmiot leczniczy „Epoka” Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej pana Piotra 

Chodkiewicza.  Uchwałą 76 powołano komisję do oceny ofert na emisję obligacji, która 

będzie emisja wykonana przez powiat żniński, prowadzona przez powiat żniński. Komisja 

została powołana w składzie: przewodniczący komisji - Andrzej Hłond, członkowie komisji - 

Agnieszka Małecka i Wioleta Werkowska i Anna Grzewińska - sekretarz komisji. Na 

posiedzeniu zarządu w dniu 6 lutego bieżącego roku podjęto uchwałę  

o numerze 79 w sprawie nabycia przez powiat żniński nieruchomości stanowiących własność 

Skarbu Państwa. Chodzi o przejęcie od KOWR-u części nieruchomości w Podobowicach  

w związku z tym, że będzie tam realizowane zadanie – „Budowa instalacji fotowoltaicznej”. 

Na posiedzeniu zarządu 14 lutego bieżącego roku przyjęto uchwały o rozstrzygnięciu 

konkursu ofert na wspieranie zadań publicznych w trybie ustawy o pożytku publicznym  

i wolontariacie, i poinformuję państwa, że na łączną kwotę zabezpieczono łączną kwotę 203 

000 zł, na konkurs wpłynęło 57 ofert. W drodze oceny formalnej odrzucono jedną ofertę. Do 
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oceny merytorycznej skierowano 56 ofert. W drodze oceny merytorycznej nie odrzucono 

żadnej oferty. W trakcie oceny jedna organizacja wycofała ofertę. Do zatwierdzenia przez 

Zarząd Powiatu przedstawiono 55 ofert, które uzyskały 29 i więcej punktów z 55 możliwych 

do uzyskania. Uchwałą 83 rozstrzygnięto konkurs ofert na wspieranie zadań publicznych 

również w podobnym trybie wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej na to zadanie, na 

ten konkurs zabezpieczono kwotę 60 000 zł. Termin składania upłynął 17 stycznia, a na 

konkurs wpłynęło 11 ofert. Oferty zostały poddane ocenie formalnej przez pracowników 

wydziału stosownego. W drodze oceny formalnej odrzucono trzy oferty. Do oceny 

merytorycznej skierowano 8 ofert i w tych ośmiu ofertach przyjęto do realizacji te, które 

uzyskały 27 i więcej punktów możliwych z 52 możliwych do uzyskania. Na tym posiedzeniu, 

na tym posiedzeniu zarządu omówiono również materiały na dzisiejszą sesję. Dziękuję 

bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście za 

obszerne przedstawienie sprawozdania. Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję”. 

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

pomocy finansowej Gminie Żnin na realizację zadania pn. Modernizacja 

schodów Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Żninie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 6: „Podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej gminie Żnin na 

realizację zadania pn. Modernizacja schodów Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej  

w Żninie”. Bardzo proszę panie starosto”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, jak państwo 

zapewne pamiętacie - na sesji 19 grudnia w budżecie powiatu zabezpieczyliśmy kwotę  

40 000 zł jako pomoc dla gminy Żnin na wykonanie zadania inwestycyjnego „Modernizacja 

schodów Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej” i żeby zawrzeć umowę na to 

dofinansowanie wymagana jest odrębna uchwała. Także zabezpieczamy kwotę 40 000 zł na 

wsparcie tego zadania, który będzie realizowany przez gminę Żnin. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pana Witolda 

Mrówczyńskiego o przedstawienie opinii komisji”. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swoim 

dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo panu 

przewodniczącemu komisji panu Witoldowi Mrówczyńskiemu. Bardzo proszę pana 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu pana Pawła Koperskiego o odczytanie projektu 

uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała nr VII/54/2025 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

pomocy finansowej Gminie Żnin na realizację zadania inwestycyjnego pn. Modernizacja 

schodów Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Żninie. Stosowna podstawa prawna. 

Uchwala się, co następuje: §1, §2 zgodny z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został 

państwu przesłany drogą elektroniczną. §3. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi 

Powiatu w Żninie. §4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu Pawłowi 

Koperskiemu Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu, który odczytał nam projekt uchwały. 

Państwo macie ten projekt uchwały w systemie rada. Bardzo proszę o zagłosowanie wysoką 

radę”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 
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14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów 

za. Dziękuję. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr VII/54/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie pomocy finansowej Gminie Żnin na realizację zadania pn. Modernizacja schodów 

Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Żninie została podjęta i stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia udziałów w Pałuckim 

Centrum Zdrowia Spółka z o. o. w Żninie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 7: „Podjęcie 

uchwały w sprawie objęcia udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie”. 

Bardzo proszę panie starosto”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, jak państwo 

zapewne wiecie, sytuacja w lecznictwie w Polsce jest sytuacją, sytuacja finansowa oczywiście 

jest sytuacją trudną. W żnińskim szpitalu również występują niedobory finansowe. Sesję – 

jak państwo zwróciliście uwagę – mamy pod koniec miesiąca lutego. W związku z tym, że 

sprawozdania stosowne do Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały przesłane w terminie do 

20 lutego, możemy dysponować środki z nadwyżki budżetowej. Chciałem państwa 

poinformować – choć szczegółowo będziemy o tym mówili na sesji chyba czerwcowej – że za 

rok 2024 w powiecie żnińskim mamy nadwyżkę w kwocie ponad 6 200 000 zł i z tej kwoty,  

w tej kwocie – może to dodam od razu – jest prawie 3 000 000 zł, które nie spożytkowaliśmy 

w roku ubiegłym – tak zwana „kroplówka”, która była skierowana do samorządów gminnych 

i powiatowych. U nas to wszystko poszło w nadwyżkę i propozycja jest taka, żeby z tej – aha, 

może jeszcze powiem tak - w tej kwocie ponad 6 200 000 zł 530 000 zł to są środki z różnych 

programów unijnych i one są już ukierunkowane na określone zadania. Natomiast do 
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bezpośredniej dyspozycji rady powiatu w naszym przypadku jest kwota 5 000 700 prawie  

5 000 zł i z tej kwoty proponujemy, żeby 2 000 000 zł przeznaczyć na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Pałuckie Centrum Zdrowia. Dodam państwu, że o tym zresztą chyba 

kiedyś była mowa. Niektórzy te pomieszczenia już zwiedzali. Pod koniec ubiegłego roku był 

modernizowany, modernizowana kondygnacja w szpitalu ta najniższa w budynku B, gdzie 

jest zainstalowany tomograf komputerowy, bo państwo pamiętacie - tomograf miał być 

piętro wyżej, jest w tych pomieszczeniach, gdzie kiedyś była stołówka, zaplecze do stołówki, 

korytarz, dojście do tego miejsca również zostało zmodernizowane, wyremontowane 

również część pomieszczeń po dawnej kotłowni, po dawnej szatni. No i wreszcie te 

pomieszczenia, które były remontowane ostatni raz pewnie w latach 70. doprowadzone 

zostały do porządku. W szpitalu na to ogólnie wydano i jeszcze prace remontowe trwają 

kwotę około 1 300 000 zł, dajemy im około 700 000 zł więcej, bo tam jeszcze pewne prace 

modernizacyjne i remontowe będą trwały. No i tak jak powiedziałem sytuacja w służbie 

zdrowia jest sytuacją trudną. Nadwykonania za IV kwartał nie są zapłacone i w związku z tym 

występują potrzeby finansowe - jeżeli chodzi o zobowiązania wymagalne w szpitalu. Ta 

kwota 2 000 000 zł pozwoli spłacić mniej więcej połowę wszystkich zobowiązań 

wymagalnych, jakie są w tej jednostce organizacyjnej. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Bardzo proszę, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej oraz Rynku Pracy pani 

Lidia Kowal. Proszę o przedstawienie opinii komisji”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – „pani 

przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy pozytywnie 

zaopiniowała projekt tejże uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

przewodniczącej komisji pani Lidii Kowal za przedstawienie opinii, a teraz proszę pana 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pana Witolda Mrówczyńskiego 

o przedstawienie również opinii komisji”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, szanowni państwo, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „jak państwo słyszeli, pan 

przewodniczący komisji pan Witold Mrówczyński przedstawił nam opinię. Czy są pytania? Nie 



 11 

widzę. Bardzo proszę o odczytanie projektu uchwały przez panią Wiceprzewodniczącą Rady 

Powiatu panią Magdalenę Siwak”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała nr VII/55/2025 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie objęcia udziałów w 

Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, 

co następuje: §1. Objąć przez Powiat Żniński nowe udziały w liczbie 4 000 sztuk w Pałuckim 

Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie po 500 zł za każdy udział. §2. Objęcie nowych 

udziałów nastąpi w wyniku podwyższenia kapitału zakładowego z wyżej wymienionej spółki 

poprzez wniesienie wkładu pieniężnego w kwocie 2 000 000 zł. §3. Wykonanie uchwały 

powierza się Zarządowi Powiatu. §4. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Pani 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu pani Magdalena Siwak odczytała państwu projekt 

uchwały. Państwo macie ten projekt uchwały w systemie rada i bardzo proszę wysoką radę  

o zagłosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 
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18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów 

za. Dziękuję bardzo. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr VII/55/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 r. w sprawie objęcia 

udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o. o. w Żninie została podjęta i stanowi załącznik  

nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie zadań realizowanych przez Powiat 

Żniński w 2025 roku finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 8: „Podjęcie 

uchwały w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2025 roku finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych”. To jest punkt, 

który państwo wprowadziliście. Bardzo proszę, panie starosto”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, to jest 

punkt, który dodatkowo został dzisiaj umieszczony w porządku obrad. Kilka dni temu 

otrzymaliśmy limit środków z PFRON-u dla powiatu żnińskiego na rok bieżący i tak macie 

państwo w projekcie uchwały zapisane. Na rok bieżący mamy do dyspozycji kwotę  

2 595 457 zł i jest to o 57 232 zł mniej niż było w roku 2024. W projekcie uchwały podzielone 

są zadania na zadanie z zakresu rehabilitacji zawodowej, z zakresu rehabilitacji społecznej. 

Ten projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Powiatową Społeczną Radę  

ds. Osób Niepełnosprawnych. Natomiast na poszczególne zadania - tak jak powiedziałem - 

rozpisane jest to w projekcie uchwały. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu, panu 

staroście. Szanowni państwo, tutaj również wystąpią dwie opinie dwóch komisji. Bardzo 

proszę, zacznę od pani. Pani Lidia Kowal Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 

i Rynku Pracy. Proszę panią Lidię Kowal o odczytanie opinii komisji”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – „pani 

przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej I Rynku Pracy 

pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

przewodniczącej Lidii Kowal. Również proszę o odczytanie opinii przez Przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pana Witolda Mrówczyńskiego”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, szanowni państwo, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na 

swoim dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie 

przewodniczący komisji. Pan Witold Mrówczyński odczytał nam opinię komisji. Czy są 

pytania? Nie widzę. Wysoka rado, proszę o odczytanie przez Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu pana Pawła Koperskiego projektu uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała nr VII/56/2025 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie zadań realizowanych przez Powiat 

Żniński w 2025 roku finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: §1 zgodny  

z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został państwu przesłany drogą elektroniczną. 

§2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję, wysoka rado, 

pan Wiceprzewodniczący Rady Powiatu pan Paweł Koperski odczytał państwu projekt 

uchwały. Państwo macie projekt uchwały w systemie rada. Bardzo proszę wysoką radę  

o zagłosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 
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11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów 

za. Dziękuję bardzo. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr VII/56/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 r. w sprawie zadań 

realizowanych przez Powiat Żniński w 2025 roku finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 9: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 

rok”. Bardzo proszę panie starosto”. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, zanim przystąpię do omawiania projektu uchwały wrócę do tematu nadwyżki 

budżetowej za rok ubiegły i o wstępnej dyspozycji środków, jakie chcemy w dniu dzisiejszym 

zadysponować już z tej nadwyżki – tak jak powiedziałem – z tej kwoty 5 mln 700 prawie  

5 tys. zł, bo 530 000 zł to – tak jak powiedziałem – to są środki z różnych projektów i one 

muszą w tych projektach pozostać, więc proponujemy to, co już przed chwilą podjęliśmy 

uchwałą. 2 000 000 zł na objęcie udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia. 200 500 zł na 

wniosek DPS-u w Podobowicach na zwiększenie budżetu. Ten DPS ma najniższe stawki 

dzienne i chcemy ten miesięczne, nie dzienne tak jest i w związku z publikacją publikacją 

stawek dla wszystkich trzech DPS-ów ten DPS musimy trochę wzmocnić finansowo. Na 
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wykonanie dokumentacji technicznej na termomodernizację w Powiatowym Urzędzie Pracy - 

100 000 zł. Proponujemy zakup nowego samochodu służbowego i kwota jest 159 000 zł, bo 

chcemy to zrobić w trybie zapytania o cenę. Ten samochód służbowy, który mamy, jeździ  

10-ty rok. On będzie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych, a w Zarządzie Dróg 

Powiatowych jeden był. Była próba sprzedania go już dwukrotnie i nie został sprzedany, bo 

się pewnie nadaje tylko na złom i drugi w niewiele lepszym stanie będzie zlikwidowany. 

Także tym samochodem naszym uzupełnimy środki transportu w zarządzie dróg, a dla siebie 

kupimy nowy. I na wniosek zarządu dróg, o którym za chwilę będę mówił z nadwyżki 

budżetowej przeznaczamy kwotę prawie 509 000 zł, jak również wkład na modernizację 

infrastruktury 137 000 zł. Teraz przechodząc do projektu uchwały - więc w projekcie uchwały 

po stronie dochodowej w punkcie pierwszym mamy zmiany klasyfikacji budżetowej 

stosownie opisane to przedsięwzięcie. W punkcie kolejnym, w punkcie trzecim mamy 

dofinansowanie środkami z Zakładu Ubezpieczeń Społecznych kwotą 40 000 zł podnośnika, 

jaki będzie zamontowany w DPS-ie w Podobowicach. Uzupełniamy środki na modernizację, 

remont części dworu w DPS-ie w Tonowie kwotą ponad 91 000 zł. W związku z publikacją 

stawek miesięcznych w naszych trzech DPS-ach na wniosek dyrektorów tych jednostek 

zwiększamy środki na utrzymanie w DPS-ie w Tonowie - 250 000 zł, w Barcinie - 60 000 zł,  

w Podobowicach - 165 300 zł. I te środki oczywiście na wniosek ich zostaną na stosowne 

wydatki zadysponowane. Wprowadzamy kwotę ponad 128 000 zł – dodatki do wynagrodzeń 

w rodzinach zastępczych. To państwo pamiętacie. Chodzi o te 1 000 zł na osobę, która 

pracuje w tych jednostkach. Po stronie wydatków - przeniesienie między działami w Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej na kwotę nieco ponad 35 000 zł, modernizacja schodów  

w bibliotece, o której mówiłem - 40 000 zł. Na opracowanie dokumentacji technicznej na 

punkt widokowy w Łysininie - 72 000 zł, bo chcielibyśmy przystąpić do modernizacji tego 

punktu ze środków unijnych. Na sporządzenie dokumentacji technicznej termomodernizacja 

urzędu pracy mówiłem już o tym 100 000 zł. Na zakup wyposażenia do Wydziału Komunikacji 

prawie 2 000 zł – chodzi o ten pokój jeszcze jak się z tej sali wychodzi po lewej stronie. Na 

zakup samochodu – mówiłem – 159 000 zł. O dworze w Tonowie również już mówiłem. 

Podział środków na wniosek dyrektorów DPS-ów – też już była ta sprawa omawiana według 

ich wniosków. Podsufitowy system podnośnikowy do transportu osób w Podobowicach 

(udział własny 10 000 zł) – 50 000 zł, 40 000 zł – dofinansowanie. I proszę państwa - drogi. 

Taki temat chyba najistotniejszy, który trochę go omówię. Więc jak państwo pamiętacie na 
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sesji w grudniu 19 grudnia przyjęliśmy w planie finansowym 12 zadań na drogach. Wszystkie 

przetargi się odbyły. Przedwczoraj chyba została otworzona ostatnia oferta i powiem 

państwu tak, że jak było zaplanowanych łącznie na wydatki na drogach w budżecie łącznie  

z dofinansowaniem gmin na chodniki w gminie Żnin, gminie Janowiec i gminie Barcin była to 

kwota około 20 000 000 zł. Po przetargach zaoszczędziliśmy około 4 100 000 zł. Także dość 

znaczne są oszczędności na tym przetargu, który był przedwczoraj i otwarty prawie 1/3 była 

cena niższa niż to, co mieliśmy zaplanowane w budżecie. 10 umów jest już podpisanych. 

Realizacja tych zadań generalnie rzecz biorąc będzie do miesiąca maja – pierwsze zadania  

i do miesiąca lipca – kolejne. Tak patrzę na Macieja - z Gąsawy do Biskupina to droga dla 

rowerów i jednocześnie ciąg pieszy, no chcemy, żeby był zrobiony przed wakacjami już na 

sezon turystyczny i tak jest podpisana umowa. Jeżeli chodzi o nowe zadanie, jakie  

z oszczędności i tych, ile mówiłem, bo około  

508 000 zł, co bierzemy z nadwyżki wprowadzamy następujące nowe zadania: modernizacja 

drogi powiatowej ulica Traugutta w Żninie, bo ulica Traugutta jak była budowana droga 

ekspresowa została przecięta na dwie części i tą część, którą chcemy wyremontować 

przekażemy gminie Żnin i tak jest to uzgodnione z Burmistrzem Żnina i to jest nowe zadanie. 

Wprowadzamy modernizację drogi powiatowej od Słębowa do Podobowic, gdy ze względu 

na to, że przy sklepie w Podobowicach w lewo jak jadąc od Słębowa będzie modernizowana 

droga przez gminę Żnin i żeby to stworzyć już jakiś ciąg komunikacyjny chcielibyśmy do tego 

miejsca zrobić. Oczywiście pozostanie do zrobienia odcinek przez Sielec i Paryż. Zrobilibyśmy 

niedokończoną też kilka lat temu, jak była robiona droga z Kołdrąbia z Rogowa do Janowca – 

odcinek krótki około 350 m, ul. 8 marca w Janowcu, bo to nie zostało zakończone. 

Wprowadzamy modernizację w Gąsawie od myjni do kościoła – w szczególności lewa strona, 

ten chodnik, krawężnik i oczywiście nowa nawierzchnia. To jest chyba najgorszy odcinek  

w ciągu tej drogi za kwotę 1,5 mln zł. Także to nas trochę będzie kosztowało. Wprowadzamy 

modernizację drogi, o którą mieszkańcy się od dłuższego czasu ubiegali i przyszedł na nich 

wreszcie czas powiedziałbym. To jest odcinek 2 km 100 na terenie gminy Żnin. Przykrycie 

asfaltem nawierzchni z kamienia wapiennego w Kierzkowie i wyjątkowo zniszczona droga  

w Młodocinie. Ten odcinek byśmy również wykonali i wprowadzamy 130 000 zł – wydatek na 

opracowanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi Brzyskorzystewko-Dobrylewo - 

chodzi o ten próg w Dobrylewie. Także kilka nowych zadań wprowadzamy – jak państwu 

tutaj mówiłem – z nadwyżki budżetowej jeszcze pewne pieniądze zostaną. Wczoraj byliśmy 
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na spotkaniu w Brześciu Kujawskim. Jeżeli chodzi o budowę nowych obiektów sportowych – 

jak państwo wiecie – przymierzamy się do budowy hali sportowej przy Zespole Szkół 

Technicznych, ale z tego co nas wczoraj poinformowano ocena tych wniosków, projektów 

nastąpi do końca tego roku. Także wydatków na tą halę w roku bieżącym nie będzie. 

Przygotowujemy się oczywiście do wydatków w roku przyszłym i pewnie jeszcze w tym roku 

na drogach byśmy coś zrobili i decyzja zapadłaby albo w czerwcu, albo we wrześniu – jak 

będziemy wiedzieli, jakie mamy nabory, bo jak państwo pamiętacie mamy niedobór na 

oświacie. W grę wchodzą następujące ciągi komunikacyjne, które są no powiedziałbym  

w takim najgorszym stanie, a są w miarę uczęszczane i już zwróćcie uwagę schodzimy na te 

drogi mniej uczęszczane i pozostaje nam do zrobienia takie odcinki dróg: Mamlicz-Złotowo, 

do Smerzyna od drogi wojewódzkiej tutaj przy tym sadzie, przy tym ogrodzie przez sad tak,  

z Sielca, Sielec-Paryż – o którym mówiłem, Gącz w kierunku na Łopienno, ale pod 

warunkiem, że gmina Janowiec zrobi tam kanalizację i z tego co wiem mają to robić, ul. Leśna 

przez Ostrówce aż do Annowa,  droga Łabiszyn-Chomętowo - tu się przymierzamy do 

złożenia wniosku do Funduszu Rozwoju Dróg łącznie z tym ciągiem pieszo-rowerowym, jaki 

będzie robiony do Smerzyna. Droga pozostanie jeszcze do zrobienia – ale to mówię – tam 

jest nie droga zniszczona, ale niewielkie natężenie ruchu, z Cerekwicy do Kaczkowa  

i z Ryszewa do Gołąbek pod warunkiem, że dostaniemy dofinansowanie z Nadleśnictwa 

Gołąbki, bo taki wniosek do Nadleśnictwa złożyliśmy i podobno mamy coś w tym temacie 

finansowo być wspomożeni. Także tyle proszę państwa – jeżeli chodzi o zmiany w budżecie. 

Dziękuję bardzo”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście za 

obszerne przedstawienie wszystkich wydarzeń, które zostały zaplanowane do zmiany 

uchwały budżetu; wszystkie zadania, które są przy uchwaleniu budżetu na 2025. Bardzo 

proszę pana Witolda Mrówczyńskiego o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego. Bardzo proszę panie przewodniczący”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swoim 

dzisiejszym posiedzeniu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu Witoldowi Mrówczyńskiemu i mam pytanie, czy wysoka rada ma pytania. 

Nie widzę. Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, wysoka rado, bardzo proszę panią 
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Magdalenę Siwak Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu o odczytanie zaktualizowanego 

projektu uchwały macie państwo w systemie rada. Bardzo proszę”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr VII/57/2025 

Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok. Stosowna podstawa prawna. Tak jak 

przewodnicząca wspomniała, treść uchwały jest dostępna w systemie rada. Wykonanie 

uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękuję. 

Pani Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak odczytała państwu projekt 

uchwały, a ja bardzo proszę wysoką radę o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni,  

19 głosów za. Wysoka rado, uchwała została podjęta”. 
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Uchwała Nr VII/57/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 r. zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok została podjęta i stanowi załącznik  

nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 10: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żnińskiego”. To jest uchwała tożsama ze zmianami, które podjęliśmy przy zmianie 

uchwały budżetu na 2025. Bardzo proszę panie starosto”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „więc proszę państwa, nastąpiły zmiany  

w budżecie, trzeba zmienić WPF. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękuję 

panu staroście, ale proszę pana Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego pana Witolda Mrówczyńskiego o odczytanie opinii”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado – tak jak pan starosta wspomniał – jest to konsekwencja 

poprzedniej uchwały. Ta uchwała również pozytywnie została zaopiniowana przez Komisję 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado. Dziękuję 

panu przewodniczącemu komisji o odczytanie opinii i bardzo proszę wysoką radę  

o głosowanie”.  

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 
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10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów 

za. Bardzo dziękuję. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr VII/58/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 r. zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego została podjęta  

i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 11: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego”. Bardzo proszę, pan wicestarosta 

Andrzej Hłond”.  

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado, 3 lata temu 

zaczęliśmy korzystać z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej, gdzie dofinansowanie do jednego wozokilometra jest 3 zł na trasie  

z Łabiszyna do Żnina. Ten autobus jeździł do tej pory z Łabiszyna przez Lubostroń, Obielewo, 

Murczyn i do Żnina. W wyniku głosów mieszkańców z miejscowości Buszkowo, Jabłówko 

następuje zmiana trasy, gdzie docelowo oczywiście jest Żnin. Jednakże ten autobus jedzie  

z Łabiszyna przez Lubostroń, Obielewo, Buszkowo, Jabłówko, Murczynek, Murczyn i do Żnina 
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i myślę, że to też spowoduje, że ci mieszkańcy z tych miejscowości będą mogli dotrzeć do 

stolicy tutaj powiatu. Także ta zmiana dotyczy tej małej subtelnej zmiany trasy tego 

autobusu”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, pan 

wicestarosta Andrzej Hłond przedstawił państwu obszernie wszystkie informacje, a ja bardzo 

proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pana Witolda 

Mrówczyńskiego o odczytanie opinii komisji”.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowaliśmy tą uchwałę, 

projekt tej uchwały. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuje panu 

przewodniczącemu komisji panu Witoldowi Mrówczyńskiego, a w tej chwili proszę panią 

Magdalenę Siwak Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu o odczytanie państwu projektu 

uchwały, który państwo macie w systemie rada”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała nr VII/59/2025 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 roku zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: W uchwale Nr 

XXXII/244/2023 Rady Powiatu w Żninie z dnia 24 lutego 2023 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego §1 otrzymuje brzmienie: Wyraża się zgodę na zawarcie przez Powiat Żniński 

umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w charakterze,  

o charakterze użyteczności publicznej na następującej linii komunikacji relacja Łabiszyn-Żnin 

przez Obielewo. §2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §3. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękuję 

bardzo. Pani Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak przeczytała państwu 

projekt uchwały, a ja bardzo proszę o zagłosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 
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4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni,  

19 głosów za. Uchwała została podjęta. Bardzo dziękuję”. 

  

Uchwała Nr VII/59/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 r. zmieniająca uchwałę  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego została podjęta i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu Żnińskiego dla szkół 

niepublicznych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystania. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 12: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 

Powiatu Żnińskiego dla szkół niepublicznych oraz trybu przeprowadzania kontroli 
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prawidłowości ich pobrania i wykorzystania”. Bardzo proszę, pan wicestarosta Andrzej 

Hłond”. 

 Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado, jak nam wszystkim 

wiadomo na terenie powiatu żnińskiego są szkoły publiczne i niepubliczne. Szkoły 

niepubliczne otrzymują dotacje z budżetu powiatu żnińskiego, aby prawidłowo ten proces 

przekazywania i kontroli tych środków się odbywał aktualizujemy trzy wnioski i informacje, 

które muszą złożyć jednostki, które chcą ubiegać się o dotację i muszą się z tych obligacji,  

z tych dotacji rozliczać. Dlatego ta uchwała przewiduje właśnie trzy nowe załączniki do 

rozliczania. Dziękuję bardzo”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wicestaroście panu Andrzejowi Hłondowi za przedstawienie wyczerpujących informacji,  

a w tej chwili proszę panią Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Sportu o opinię panią 

Annę Falkowską. Opinia komisji”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Anna Falkowska – „pani 

przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie przyjęła 

projekt powyższej uchwały. Dziękuję”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję 

przewodniczącej komisji pani Annie Falkowskiej za przedstawienie opinii komisji, a w tej 

chwili bardzo proszę pana Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu pana Pawła Koperskiego  

o odczytanie państwu projektu uchwały”. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała nr VII/60/2025 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 roku zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania 

i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu Żnińskiego dla szkół niepublicznych oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. Stosowna podstawa 

prawna. Uchwala się, co następuje: §1 oraz §2 zgodny z treścią zawartą w projekcie uchwały, 

który został państwu przysłany drogą elektroniczną. §3. Wykonanie uchwały powierza się 

Zarządowi Powiatu w Żninie. §4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od jej 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni, pan 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu pan Paweł Koperski odczytał państwu projekt uchwały. Ja 

proszę wysoką radę o głosowanie”. 



Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów 

za. Dziękuję bardzo. Uchwała została podjęta”.  

 

Uchwała Nr VII/60/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 r. zmieniająca uchwałę  

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu Żnińskiego dla szkół niepublicznych 

oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania została podjęta  

i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado przed nami dwa 

punkty, czyli sprawozdanie punkt 14 i 15. Sprawozdanie. Dlatego witam. Sprawozdania. 

Dlatego witamy na sesji gości. Witam panią Iwonę Kranc-Gaczkowską Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Żninie”.  
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Radny Henryk Popławski – „jeszcze jedna sprawa”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję kolego radny za 

takie właśnie skrupulatne obserwacje i za podpowiedź. Przepraszam wysoką radę. 

Przepraszam. Jeszcze jeden krótki punkt, ale bardzo ważny”. 

 

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań stałych 

Komisji Rady Powiatu w Żninie za 2024 rok.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, przed nami 

punkt 13: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań stałych Komisji Rady Powiatu 

w Żninie za rok 2024”. Wysoka rado, skierowałam do państwa informację o to, abyście 

przewodniczący wszystkich komisji złożyli do mnie, na moje ręce sprawozdania za 2024 rok, 

sprawozdania naszych stałych komisji. Bardzo dziękuję. Wszystkie sprawozdania wpłynęły  

i wszystkie otrzymałam, za które bardzo dziękuję. I teraz proszę o odczytanie projektu 

uchwały panią Magdalenę Siwak Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu stosownej uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr VII/61/2025 

Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie przyjęcia sprawozdań stałych 

Komisji Rady Powiatu w Żninie za 2024 rok". Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co 

następuje: §1. Przyjąć sprawozdania z działalności stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie za 

2024 rok stanowiące załącznik do niniejszej uchwały. §2. Wykonanie uchwały powierza się 

Przewodniczącemu Rady Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, proszę  

o zagłosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 
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9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów za. 

Dziękuję. Uchwała została podjęta. Bardzo dziękuję”. 

 

Uchwała Nr VII/61/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 27 lutego 2025 r. w sprawie przyjęcia 

sprawozdań stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie za 2024 rok została podjęta i stanowi załącznik  

nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 14. Sprawozdanie Powiatowego Urzędu Pracy w Żninie z 

działalności w 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przed nami dwa punkty. 

Punkt 14 i 15, a w związku z tymi punktami, że to są sprawozdania, powitam gości. Na naszej 

sesji pojawiła się pani Iwona Kranc-Gaczkowska Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  

w Żninie. Witamy bardzo serdecznie. Jest pani Monika Małecka Dyrektor Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie. Wysoka rado, o wprowadzenie proszę pana starostę 

Zbigniewa Jaszczuka”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, nawiążę do 

tego, o czym mówiła pani przewodnicząca przed chwilą, dlaczego te panie się pojawiły na tej 

sesji – bo jak państwo wiecie – te panie pracowały na innych stanowiskach jeszcze nie tak 

dawno. W związku z ostatnimi wyborami samorządowymi, jak burmistrzem w Żninie został 

pan Łukasz Kwiatkowski podkupił nam, bo tak to powiem, z urzędu pracy panią dyrektor Olgę 
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Berdysz, która jest zastępcą burmistrza no i w związku w sposób taki naturalny dyrektorem 

powiatowego urzędu pracy została tutaj obecna pani Iwona Kranc-Gaczkowska. I z tej okazji 

właśnie pani Iwona dzisiaj składa sprawozdanie. Przy okazji poinformuję państwa, że 

zastępcą pani Iwony jest pani Anna Śliwińska. Jest nowym zastępcą dyrektora, czyli przeszła 

na miejsce pani Iwony. W związku z tym, że skarbnikiem została pani Wioleta Werkowska 

przeszła ze stanowiska dyrektora PCPR-u, zwolniło się miejsce w PCPR-E. Na miejsce pani 

Wiolety Werkowskiej do PCPR-u przeszła pani Monika Małecka, która była dyrektorem DPS-u 

w Podobowicach i w związku z tym, że w Podobowicach nastąpił wakat, do Podobowic  

z PCPR-u przeszła pani Agnieszka Michalska i w ten sposób mamy, że tak powiem kadry  

w miarę uporządkowane na tych kierowniczych stanowiskach, ale przy okazji powiem, że 

poszukujemy dobrego pracownika do wydziału promocji do pisania projektów unijnych. 

Ogłaszaliśmy chyba już dwa nabory i niestety nie znaleźliśmy dobrej osoby na to stanowisko. 

Także jakbyście mieli państwo dobry pomysł, to chętnie byśmy z tej podpowiedzi skorzystali. 

Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście 

Zbigniewowi Jaszczukowi, a ja w imieniu własnym chcę powiedzieć, że bardzo cieszymy się  

z takich zmian, pozytywnych zmian, ponieważ znana jest nam działalność obydwu pań. 

Szanowni państwo, w grudniu ja ubiegłego roku na komisji, na której – dzisiaj 

wspomniała również pani Przewodnicząca Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy 

– wysłuchaliśmy na tej komisji w grudniu, 16 grudnia, jak dzisiaj na komisji pani 

przewodnicząca Lidia Kowal wspomniała – wysłuchaliśmy pani dyrektor obszernego 

sprawozdania. Mieliśmy możliwość zadawania wszelkich pytań. Pani zgłosiła dzisiaj, że ma 

piękny, skrótowy film o swojej działalności. Pani jest bardzo krótko na stanowisku, więc 

myślę, że jeżeli państwo obejrzycie ten film, to już wyczerpiemy wszystkie pytania, 

wątpliwości, bo one były również na komisji w grudniu. Także pani dyrektor witamy na tym 

stanowisku, gratulujemy, życzymy dalszych sukcesów i prosimy o prezentację”. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żninie Iwona Kranc-Gaczkowska – 

„Powiatowy Urząd Pracy w Żninie swoje zadania realizuje na podstawie ustawy o promocji 

zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, na podstawie aktów wykonawczych do tej ustawy,  

a także innych aktów prawnych odnoszących się zarówno do rynku pracy, jak i do 

kompetencji i obowiązków jednostek administracji państwowych i samorządowych. Liczba 

bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Żninie w końcu grudnia 
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2024 roku wyniosła 2048 osób, w tym 1236 kobiet. W okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 

2024 roku rejestracji dokonały 2843 osoby. Z kolei z ewidencji osób bezrobotnych wyłączono 

2802 osoby. Główną przyczyną wyłączeń było podjęcie pracy przez 1714 osób, z czego 259 

osób podjęło prace subsydiowane. W 2024 roku z rejestracji internetowej skorzystało 197 

osób. Wydano 559 zaświadczeń oraz 789 w systemie SEPI w ramach elektronicznej wymiany 

danych pomiędzy Urzędem Pracy a ośrodkami Pomocy Społecznej. Przebieg zmian poziomu 

bezrobocia rejestrowanego na przestrzeni 10 lat wykazuje tendencję spadkową. Obserwuje 

się znaczny spadek liczby osób bezrobotnych w stosunku do roku 2014, to jest aż o 57,5 %.  

W ostatnim dniu 2024 roku 81,8 % osób pozostających w rejestrze tutejszego urzędu 

posiadało status bezrobotnego w szczególnej sytuacji na rynku pracy. Profil bezrobotnego 

Powiatowego Urzędu Pracy w Żninie można przedstawić następująco. Stopa bezrobocia to 

wskaźnik, w którym oblicza się procent udziału bezrobotnych w ilość ludności czynnych 

zawodowo. W 2024 roku najwyższa stopa bezrobocia w powiecie żnińskim odnotowana 

została w lutym i wyniosła 10,2%, a najniższa w październiku - 8,7%. Na realizację zadań  

i programów na rzecz aktywizacji zawodowej bezrobotnych i poszukujących pracy w 2024 

roku Powiatowy Urząd Pracy w Żninie posiadał limit 8 431 031,93 zł, z czego 

zagospodarowaliśmy kwotę 8 397 154,64 zł, co stanowi 99,60%. Najczęściej osoby 

bezrobotne i pracodawcy korzystali ze staży i robót publicznych. W 2024 roku realizowaliśmy 

następujące projekty i programy: „Podniesienie aktywności zawodowej klientów publicznych 

służb zatrudnienia”, w ramach którego zaktywizowaliśmy 173 osoby. Projekt pilotażowy 

„Młodzi Aktywni - Punkt Doradztwa dla Młodzieży” realizowany na podstawie naboru na 

projekty pilotażowe „Czas na Młodych - punkty doradztwa dla młodzieży” ze środków 

rezerwy funduszu pracy. W ramach projektu w urzędzie został utworzony Punkt Doradztwa 

dla Młodzieży, w którym osoby do 30. roku życia bezpłatnie mogły skorzystać z pomocy 

specjalistów. W 2024 roku z usług punktu skorzystało 150 osób. Projekt „Poprawa warunków 

pracy i eliminacja zdrowotnych czynników ryzyka w Starostwie Powiatowym w Żninie oraz 

Powiatowym Urzędzie Pracy w Żninie”. Głównym celem projektu były działania 

ukierunkowane na poprawę ergonomii pracy i środowiska pracy poprzez wyposażenie 

stanowisk pracy w ergonomiczne krzesła, myszy komputerowe, podnóżki, podkładki pod 

laptop i zestaw mebli. Finansowane były również dodatkowe pakiety badań profilaktycznych, 

a także działania rehabilitacyjne. Dwukrotnie ubiegaliśmy się także o środki w ramach 

„Programu aktywizacji zawodowej bezrobotnych zamieszkujących na wsi”. Przyznana kwota 
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pozwoliła nam na aktywizację 36 osób bezrobotnych. W celu zwiększenia szans na 

zatrudnienie zorganizowaliśmy dla osób bezrobotnych następujące szkolenia grupowe. 

Natomiast w przypadku szkoleń w trybie indywidualnym sfinansowano. Łącznie ze szkoleń 

skorzystało 30 osób. Dodatkowo 1 osoba otrzymała dofinansowanie studiów 

podyplomowych pod nazwą: Specjalista do spraw kadr i płac. W ramach środków Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego zawarliśmy 68 umów oraz 5 porozumień, w ramach których 

dofinansowano kształcenie 201 pracowników i 22 pracodawców. W 2024 roku w ramach 

grupowego poradnictwa zawodowego doradcy zawodowi przeprowadzili 8 grupowych 

informacji zawodowych oraz 15 grupowych porad zawodowych. Zostało udzielone 1211 

indywidualnych informacji zawodowych oraz odnotowano 839 wizyt w ramach 

indywidualnych porad zawodowych. Dodatkowo doradcy zawodowi organizowali również 

takie wydarzenia, jak: „Ferie z Powiatowym Urzędem Pracy”, „Kwiecień z nami – doradcami”, 

„Rozwiń skrzydła z Powiatowym Urzędem Pracy”, „Dni kariery w Powiatowym Urzędzie 

Pracy”, „Przedsiębiorczość na TAK” oraz „Grudzień z nami – doradcami”. W okresie od 

stycznia do grudnia 2024 roku w dyspozycji pośrednictwa pracy znajdowało się łącznie 975 

wolnych miejsc pracy i miejsc aktywizacji zawodowej. Najczęściej dotyczyły one stanowisk. 

Pośrednictwo pracy w 2024 roku wypełnili z pracodawcami 713 kart kontaktu. Ponadto 

dysponowali 126 ofertami pracy pozyskanymi w ramach usług EURES. W 2024 roku do 

Powiatowego Urzędu Pracy w Żninie wpłynęło 139 oświadczeń o powierzeniu wykonywania 

pracy cudzoziemcowi. Wydano 6 zaświadczeń o wpisie wniosku do ewidencji wniosków  

w sprawie pracy sezonowej. Ważnymi dla nas wydarzeniami organizowanymi w 2024 roku 

były: „Vademecum wiedzy o rynku pracy”, konferencja „Postaw na rozwój - przewodnik dla 

przedsiębiorców i pracodawców”, „Festiwal zawodów mundurowych”. Rok 2025 będzie 

rokiem kolejnych wyzwań związanych przede wszystkim z przygotowaniami do 

wprowadzenia w życie przepisów wynikających z nowej ustawy o rynku pracy i służbach 

zatrudnienia. Kontynuować będziemy również realizację projektów i programów, których 

głównym celem będzie pomoc osobom bezrobotnym w znalezieniu zatrudnienia oraz 

pracodawcom w pozyskaniu wykwalifikowanej kadry poprzez różnorodne formy wsparcia. 

Planujemy również organizację kolejnych ciekawych, interesujących wydarzeń”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Bardzo 

dziękuję pani dyrektor Iwonie Kranc-Gaczkowskiej za piękny film, piękne przedstawienie 

sprawozdania Powiatowego Urzędu Pracy w Żninie z działalności za rok 2024. Dziękuję 
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bardzo. Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Wysoka rado, bardzo dziękuję pani dyrektor. 

Proszę przekazać wszystkim pracownikom od wysokiej rady podziękowania za cały rok pracy 

i życzenia na nowy rok, sukcesów i dalszych takich działań, bo one no naprawdę są 

imponujące. Dziękujemy bardzo”. 

 

Pkt 15. Sprawozdanie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie 

z działalności w 2024 roku wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni, 

punkt 15: „Sprawozdanie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie z działalności  

w 2024 roku wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej”. Witam panią Monikę 

Małecką - Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie i proszę bardzo  

o przedstawienie sprawozdania. Jak już pan starosta Zbigniew Jaszczuk powiedział - pani jest 

nowym pracownikiem na tym stanowisku, dlatego bardzo prosimy o przedstawienie 

sprawozdania, a wysoką radę o wysłuchanie”. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie Monika Małecka – „dzień 

dobry państwu. Mam nadzieję, że mnie słychać. Pani przewodnicząca, panie starosto, 

wysoka rado, przyszło mi w udziale przedstawić państwu sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie za rok 2024 i mam nadzieję, że przez mój 

debiut zrobię to dobrze, zwłaszcza że Dyrektorem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

jestem od 24 grudnia. Także postaram się w takim telegraficznym skrócie przedstawić 

najważniejsze informacje. Działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie de 

facto skupia się w czterech kluczowych obszarach. Jest to: piecza zastępcza, rehabilitacja 

osób z niepełnosprawnością, domy pomocy społecznej i jednostka wsparcia dziennego oraz 

realizowane programy i projekty w PCPR-e. Piecza zastępcza - bardzo trudny temat. W całej 

Polsce nie jest nam obce to, że mamy zapaść w pieczy zastępczej. Bardzo wiele postanowień 

sądu na terenie Polski jest niewykonanych. Mamy to szczęście, że na dzień 31 grudnia 

wszystkie postanowienia sądu zostały przez nas wykonane. Szczególnie trudny był listopad  

i grudzień, gdzie faktycznie tych umieszczeń trochę było. Na dzień 31 grudnia liczba rodzin 

zastępczych spokrewnionych, największa grupa to było 40 rodzin zastępczych 

niezawodowych - 22, 2 rodzinne domy dziecka i 7 rodzin zastępczych zawodowych.  

W okresie sprawozdawczym 42 rodziny zostały objęte wsparciem koordynatorów rodzinnej 
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pieczy zastępczej i w tych rodzinach umieszczono było 85 dzieci i młodzieży oraz  

34 rodziny objęte były wsparciem pracowników socjalnych i w tych rodzinach umieszczonych 

było łącznie 56 dzieci i młodzieży. Piecza zastępcza to również instytucjonalna forma pieczy 

zastępczej i w powiecie żnińskim na dzień 31 grudnia mieliśmy 3 placówki pieczy zastępczej. 

Była to placówka opiekuńczo-wychowawcza typu rodzinnego w Rozalinowie i tam 

przebywało łącznie 8 wychowanków, w tym 3 dorosłych, wszyscy pochodzący z terenu 

powiatu żnińskiego. I drugą taką instytucją podzieloną na 2 placówki - to jest placówka 

opiekuńczo-wychowawcza typu socjalizacyjnego i interwencyjnego Dom Dziecka „Słoneczna 

Przystań” nr 1 i nr 2. I tak się składa, że na dzień 31 grudnia w Kołdrąbiu - w jednej i w drugiej 

placówce - przebywało odpowiednio 19 i 17 wychowanków, mimo że to są placówki, które 

mogą statutowo mieć po 14 wychowanków. Jednak no sytuacja czasami zmusza nas do tego, 

żeby podjąć działania i bardzo dobrą współpracę tutaj z panią dyrektor - jeżeli dysponuje 

możliwościami lokalowymi i przede wszystkim personalnymi zdarza się tak, że ten stan jest 

nieco przekroczony. Piecza zastępcza to również promocja rodzicielstwa zastępczego  

i w ramach promocji w 2024 roku pojawił się szereg artykułów w lokalnej prasie, jak  

i w radio. Na bieżąco aktualizowaliśmy informacje na naszej stronie internetowej oraz  

w mediach społecznościowych. Po raz czwarty został przeprowadzony i zorganizowany 

Powiatowy Dzień Rodzicielstwa Zastępczego, w którym wzięli udział nasi rodzice zastępczy 

wraz z dziećmi. W ubiegłym roku odbyło się na to na terenie Cukrowni, Arche Cukrownia 

Żnin. Pogoda dopisała. Wszyscy byli bardzo zadowoleni. Frekwencja również bardzo dobra. 

Dzieci uśmiechnięte. Sami uczestnicy jak gdyby podkreślają, że to jest dla nich bardzo ważne, 

aby przynajmniej raz w roku spotkać się właśnie w tej dużej grupie, wymienić doświadczenia, 

spostrzeżenia, zintegrować się i po prostu pobyć ze sobą razem. Z tego miejsca również 

chciałabym po raz kolejny państwu tutaj jak gdyby przestawić sukces Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie - mianowicie grupa pracowników socjalnych została nagrodzona  

w kategorii zespołowej jako Pracownik Socjalny Kujaw i Pomorza. Myślę, że nagroda jak 

najbardziej zasłużona. Przez wiele lat pracy tutaj kadra zrobiła naprawdę bardzo dużo w celu 

właśnie realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej, a zwłaszcza jeżeli chodzi o pieczę 

zastępczą. Kolejnym takim, fajną akcją, imprezą zorganizowaną wraz z panią Ewą Krzemień 

była akcja „Gwiazdor”, której finał odbył się 14 grudnia 2024 roku w Żnińskim Domu Kultury. 

Zorganizowano kilkadziesiąt paczek świątecznych, które były przekazane dzieciom 

przebywającym na terenie powiatu żnińskiego w pieczy zastępczej. W ubiegłym roku 
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włączyły się również instytucje z terenu powiatu żnińskiego. Bardzo dobry odzew. Bardzo 

chętnie te osoby się włączyły. Myślę, że w tym roku również uda się przeprowadzić tą pomoc 

dla świętego Mikołaja, przynajmniej na takim samym poziomie jak nie większą. Państwowy 

Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych to jest kolejny obszar, w którym działa 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Jeżeli chodzi o rehabilitację zawodową - pani 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy już tutaj w swoim sprawozdaniu to ujęła. Jeżeli chodzi  

o rehabilitację społeczną - działamy w takich obszarach jak: turnusy rehabilitacyjne, 

zaopatrzenie w sprzęt rehabilitacyjny, organizacja sportu, kultury, rekreacji i turystyki, 

likwidacja barier architektonicznych oraz w komunikowaniu się – działalność warsztatu 

terapii zajęciowej. W załączonych materiałach dotyczących sprawozdania, szczegółowo ujęte 

są dane statystyczne oraz finansowe związane z PFRON-em. Ogromną część budżetu stanowi 

właśnie działalność warsztatu terapii zajęciowej. Jeśli chodzi o dofinansowania - największe 

zainteresowanie budzi tutaj dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych, środków 

pomocniczych (przede wszystkim pieluchomajtek) oraz likwidacja barier architektonicznych.  

I w tych obszarach zawsze tych środków niestety brakuje. Realizujemy również program 

„Aktywny samorząd” finansowany ze środków PFRON i tutaj są dwa moduły. W ubiegłym 

roku nowością okazał się obszar e, czyli pomoc w kontynuowaniu rehabilitacji w formie 

wentylacji domowej, czyli krótko mówiąc dofinansowanie do zakupu energii w sytuacji,  

w której osoba korzysta z wentylacji domowej u siebie w domu. Finansowanie z tego obszaru 

jest przeniesione jeszcze na ten rok. Już teraz mamy zdecydowanie więcej wniosków niż  

w ubiegłym roku, kiedy ten obszar został uruchomiony. Kolejny obszar działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie to nadzór nad domami pomocy społecznej oraz nad 

jednostką wsparcia dziennego, czyli Środowiskowym Domem Samopomocy w Żninie. Dom 

Pomocy Społecznej w Podobowicach jest domem dla osób niepełnosprawnych fizycznie. Od 

połowy roku jest domem dla 79 mieszkańców. Za zgodą Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

zostało utworzone jedno miejsce na usługę wsparcia krótkoterminowego całodobowego. 

Jest to pokłosie już trwającej deinstytucjonalizacji usług środowiskowych. Jest taka tendencja 

i aby jak najwięcej środków finansowych przekierowywać właśnie na wsparcie w środowisku 

i dlatego tutaj była podjęta decyzja, aby zdecydować się właśnie na utworzenie jednego 

miejsca na usługę wsparcia krótkoterminowego całodobowego, co pozwoliło nam na 

zrealizowanie programu „Opieka wytchnieniowa 2024” w partnerstwie właśnie z gminą Żnin. 

11 mieszkańców gminy Żnin skorzystało z opieki wytchnieniowej na terenie Domu Pomocy 
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Społecznej w Podobowicach. W tym roku oprócz gminy Żnin zainteresowanie taką formą 

współpracy również wykazała gmina Barcin. Z tego co wiem jeszcze umowy nie są podpisane, 

ale ten program opieki wytchnieniowej będzie realizowany też na terenie Domu Pomocy 

Społecznej w Podobowicach. W ubiegłym roku Dom również obchodził 50-lecie swojego 

istnienia. Bardzo się cieszę, że praktycznie 100% frekwencji było, jeżeli chodzi o osoby 

zaproszone na tą uroczystość. Dla społeczności Domu - pracowników, mieszkańców - bardzo 

ważne wydarzenie i myślę, że osoby, które uczestniczyły w tej uroczystości również są 

zadowolone z przebiegu całej imprezy. Dom Pomocy Społecznej w Barcinie to jest dom dla 

70 mieszkańców - mężczyzn przewlekle psychicznie chorych. W ubiegłym roku po raz 

pierwszy pani dyrektor zorganizowała spotkanie dla rodzin. Spotkało się to również z bardzo 

pozytywnym i dużym, dużą odpowiedzią ze strony rodzin i faktycznie istnieje taka 

konieczność, aby tego typu spotkania organizować. I Dom Pomocy Społecznej w Tonowie 

przeznaczony dla przewlekle psychicznie chorych kobiet i mężczyzn, 90 mieszkańców w tym 

domu. No tam również bardzo aktywnie pan dyrektor wraz ze swoim zespołem działa. 

Cyklicznie organizują spotkania rodzin i przyjaciół Domu i współpracują ze szkołami. Z innymi 

instytucjami też brali udział w takich spotkaniach, cyklicznych spotkaniach w ramach 

współpracy z Kołem Gospodyń Wiejskich w Tonowie i było to finansowane ze środków 

fundacji „Biedronka”. Środowiskowy Dom Samopomocy w Żninie to jednostka wsparcia 

dziennego przeznaczona dla osób psychicznie chorych oraz upośledzonych umysłowo. 

Środowiskowy Dom ma 35 miejsc statutowych. Można również ubiegać się o udział  

w ramach tak zwanego „klubowicza”. Kierownik Środowiskowego Domu również nosi się  

z zamiarem, aby tą liczbę uczestników zwiększać i najprawdopodobniej będzie również 

ubiegał się o stosowną zgodę ze strony wojewody. Powiatowe centrum pomocy rodzinie to 

również realizacja wielu projektów. Sztandarowy projekt „Rodzina w Centrum” kolejna 

odsłona tym razem pod nazwą "Etap pierwszy". Jest to projekt partnerski współfinansowany 

ze środków programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Kujaw i Pomorza 2021-2027. 

Projekt w partnerstwie z regionalnym ośrodkiem, z ROPS-em w Toruniu i w ramach tego 

projektu skorzystało ze wsparcia i pomocy 170 osób, które to osoby przebywały w pieczy 

zastępczej w placówkach opiekuńczo-wychowawczych, osoby opuszczające pieczę zastępczą, 

osoby przeżywające trudności w pełnieniu funkcji opiekuńczo-wychowawczych, czyli rodziny 

biologiczne dzieci umieszczonych w pieczy, osoby sprawujące rodzinną pieczę zastępczą, 

osoby prowadzące rodzinne domy dziecka, rodziny doświadczające problemów opiekuńczo-
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wychowawczych związanych z zaburzeniami FAS u dzieci oraz inne osoby, które znajdowały 

się w kryzysie i takiego wsparcia wymagały. W ramach projektu zorganizowano poradnictwo 

rodzinne typu pedagogicznego, psychologicznego, logopedycznego, terapia rodzinna, grupy 

wsparcia, warsztaty dla rodziców podnoszące kompetencje rodzicielskie, zajęcia animacyjne, 

super wizja dla rodzin zajęcia socjoterapeutyczne dla dzieci oraz warsztaty dla 5 grup 

młodzieży przebywających i opuszczających pieczę zastępczą. Kolejny program to program 

„Samodzielność, Aktywność, Mobilność - mieszkanie dla absolwenta”. Tutaj akurat – jeżeli 

chodzi o ten program – nie mieliśmy w ubiegłym roku żadnego wniosku i zainteresowania 

tego typu wsparciem. Jest to program dedykowany dla absolwentów szkół ze znacznym bądź 

umiarkowanym stopniem niepełnosprawności, przy czym umiarkowany stopień 

niepełnosprawności dotyczyć winien dysfunkcji słuchu. Tutaj to wsparcie obejmuje 

współfinansowanie wynajmu mieszkania i takiego jakby dania startu w dorosłe życie. Kolejny 

program to „Samodzielność, Aktywność, Mobilność - dostępne mieszkanie”. Celem tego 

programu jest wzrost niezależności beneficjentów i ułatwienie im aktywności zawodowej  

i społecznej przez zapewnienie mieszkania wolnego od barier architektonicznych. Złożone 

zostały 3 wnioski, z czego 2 wnioski nie spełniały wymogów merytorycznych. Jeden wniosek 

jest w trakcie jeszcze realizacji. I ostatni program korekcyjno-edukacyjny dla osób 

stosujących przemoc domową. Bardzo ważny program, bardzo potrzebny program, który 

cieszy się ogromnym zainteresowaniem. Stuprocentowa frekwencja w ubiegłym roku. 

Również 100% uczestników ukończyło pomyślnie ten program korekcyjno-edukacyjny.  

W tym roku również będzie realizowany przez PCPR w Żninie. Pokrótce to wszystko, co 

chciałabym państwu powiedzieć. Jeżeli są jakieś pytania, to zapraszam. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, czy są 

pytania? Nie widzę. Wysoka rado, chciałabym właśnie przekazać państwu informację, którą 

też mówiłam wyżej - pani Monika Małecka została w grudniu Dyrektorem Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie. Awansowała na to stanowisko z Dyrektora Domu 

Pomocy Społecznej w Podobowicach i chcę powiedzieć, że niedawno był Międzynarodowy 

Dzień Chorego i z panem starostą Zbigniewem Jaszczukiem, z panią Przewodniczącą Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego panią Elżbietą Piniewską gościliśmy w DPS  

w Podobowicach i tam słyszeliśmy bardzo dużo pozytywnych opinii, pochlebnych słów od 

wszystkich pracowników i od mieszkańców o działalności pani dyrektor. I z tej okazji chcę 

pogratulować, że zostawiła pani to miejsce, awansowała, ale zostawiła pani z dobrą opinią  
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i życzymy tutaj na tym stanowisku również wiele pozytywnych działań. Bardzo proszę, prosił 

o głos, ale wcześniej jeszcze jestem winna powiedzieć, ponieważ pani Przewodnicząca 

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy pani przewodnicząca Lidia Kowal obszernie 

omawiała na komisji sprawozdanie – to jak mówiłam – powyższe sprawozdanie 

Powiatowego Urzędu Pracy i również sprawozdanie Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie. Tam obszernie dyskutowaliśmy na temat tego sprawozdania, które od pani 

dyrektor otrzymaliśmy i zostało pozytywnie, bardzo pozytywnie ocenione i odebrane, a teraz 

prosił o głos pan wicestarosta Andrzej Hłond. Bardzo proszę”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado, myślę, że każdy  

z nas czytając te sprawozdania i Powiatowego Urzędu Pracy, i PCPR-u no zauważył, że one są 

bardzo obszerne i zawierają mnóstwo elementów. Jednakże chciałbym zwrócić uwagę na to, 

że dyrektorzy umieją przedstawić później te bardzo trudne rzeczy w takiej skondensowanej  

i bardzo przyjaznej formie. Chciałbym tutaj pochwalić tutaj pracowników Powiatowego 

Urzędu Pracy: panią Sylwię Szkatulską - pośrednika pracy i Przemysława Antkowiaka - 

Kierownika Działu Usług Rynku Pracy, którzy przygotowali sami ten film. To żadna firma 

zewnętrzna nie robiła, żaden grafik komputerowy, tylko pracownicy tutaj urzędu.  Ponadto 

PCPR również przygotował bardzo ładną prezentację. Myślę, że ten poziom przedstawiania 

informacji jest coraz wyższy i to nas bardzo – mnie przynajmniej – bardzo cieszy. Również 

nawiązując już do sprawozdania pani dyrektor – chciałbym jeszcze raz pogratulować 

wszystkim pracownikom PCPR-u tej nagrody Marszałka Zarządu Województwa, czyli 

Pracownik Socjalny Kujaw i Pomorza w kategorii zespołowej. Jeżeli zespół PCPR-u został 

dostrzeżony na szczeblu województwa, to znaczy, że mamy bardzo dobre grono osób, choć 

ono się ciągle zmienia, bo pracownicy też przechodzą na inne ważne stanowiska. Pracownicy 

PCPR-u również podejmowali takie inicjatywy niestandardowe, czyli akcja „Gwiazdor” z panią 

Ewą Krzemień. Po raz kolejny miałem przyjemność być na tym. Ponad 200 paczek. Uśmiech  

i zadowolenie dzieci, które otrzymują paczki przygotowane przez mieszkańców naszego 

powiatu, przez zakłady z naszego powiatu - między innymi PUP przygotował, między 

innymi PCPR, Starostwo Powiatowe. Indywidualnie przygotowaliśmy też te paczki. Naprawdę 

to to jest bardzo dobra rzecz. Kolejna sprawa – Dzień Rodzicielstwa Zastępczego, który odbył 

się w Cukrowni. Piękny koncert też uczestniczki tutaj „Szansy na sukces” dla tych dzieciaków. 

Ładne miejsce, zabawa nad jeziorem. Myślę, że te kwestie są bardzo ważne. Pani dyrektor 

też jest otwarta na rzeczy, które zastała. Byliśmy razem też w Ministerstwie Rodziny, Pracy  
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i Polityki Społecznej, gdzie rozmawialiśmy i przedstawiliśmy swoje uwagi do przepisów, które 

obecnie obowiązują. Ja jestem spokojny o pracę tutaj PCPR-u i – tak jak powiedziałem – tutaj 

myślę, że to wszystko idzie w dobrym kierunku. Także dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wicestaroście Andrzejowi Hłondowi za te bardzo piękne, pozytywne opinie, za to piękne 

podsumowanie, a teraz prosi o głos członek zarządu pani Szóstak-Ławińska. Pani Edyto 

bardzo proszę”. 

Członek Zarządu Powiatu Edyta Szóstak-Ławińska – „dziękuję bardzo pani 

przewodnicząca. Ja tylko tak króciutko. Oczywiście potwierdzam w pełni słowa pana 

wicestarosty. Miałam okazję przez ostatnie 3,5 lata bywać bardzo często u państwa i trochę 

podglądać waszą pracę. Bardzo dziękuję za merytoryczną zawsze obsługę, miłe słowa i jest 

pani szczęściarą, ponieważ pani dyrektor Werkowska zostawiła wspaniałą załogę, a to od niej 

bardzo dużo zależy i proszę im jeszcze raz bardzo, bardzo serdecznie podziękować za 

wszystko, co dla mnie robili i robią dla wszystkich mieszkańców naszego powiatu. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję za tą pozytywną 

opinię również pani Edycie Szóstak-Ławińskiej – Członkowi Zarządu Powiatu. Pani dyrektor 

dziękujemy za sprawozdanie. Proszę przekazać te gratulacje. Bardzo się cieszymy. 

Wszystkiego dobrego w imieniu całej rady powiatu”. 

 

Pkt 16. Sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów z 

działalności w 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, przed 

nami dwa punkty: punkt 16 i punkt 17. I tutaj witamy panią Izabelę Gronet, która będzie  

w dwóch rolach. I w punkcie 16 pani będzie w roli Powiatowego Rzecznika Konsumentów  

i przedstawi nam pani sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów z działalności  

w tym 2024 roku. Bardzo proszę pani Izabelo”. 

Powiatowy Rzecznik Konsumentów Izabela Gronet – „szanowne panie i panowie 

radni sprawozdanie rzecznika w zasadzie statystyczne macie państwo w materiałach. Ja tylko 

chciałam dokonać takiego ogólnego podsumowania. Jeśli chodzi o moją pracę, to działam 

jakby w trzech formach. Jest to poradnictwo, które wykonywane jest w postaci ustnej - to 

znaczy osobiście w rozmowie, bezpośrednio z konsumentem, który pojawia się w biurze. 

Rozmawiam przez telefon, a także udzielam krótkich informacji mailowo. Kolejną formą są to 
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informacje pisemne. Najczęściej to pisma, wzory pism, które kierowane są potem do 

przedsiębiorców, podpisywane przez samego konsumenta, który wzór jakby przeze mnie jest 

sporządzany. Trzecia grupa to są wystąpienia do przedsiębiorców, w którym na podstawie 

faktów, stanu faktycznego opisanego przez konsumenta, zalecam, proponuję określone 

rozwiązanie z podstawą prawną. Należy tutaj dodać, że kompetencje rzecznika nie są 

kompetencjami władczymi. One mogą, więc nie ma tutaj możliwości narzucania jakiegoś 

sposobu rozstrzygnięcia przez przedsiębiorcę. Wracając do tych form pierwszej formy: 

poradnictwo – łącznie udzielono tych porad 225. Jeśli chodzi o sposób zawarcia umowy - to 

dominowały oczywiście porady związane z zawarciem umów lokalu przedsiębiorstwa, czyli  

w tradycyjnych sklepach było to 164 takich porad. Jeżeli chodzi o umowy zawierane poza 

lokalem przedsiębiorstwa i na odległość - to jest to w stosunku do tych pierwszych 

procentowo 1/3. Dosyć sporo.  Jednak no nadal handel, że tak powiem, tradycyjny dominuje. 

Jeśli chodzi o informacje sektorowe - to w zakresie reklamacji dotyczących sprzedaży 

najwięcej skarg, wniosków dotyczyło urządzeń gospodarstwa domowego, elektroniki, 

sprzętu komputerowego (w tym telefonów komórkowych). Na drugim miejscu to: 

samochody, środki transportu osobistego oraz części zamienne do samochodów. Trzecie 

miejsce to: reklamacje mebli, artykułów, wyposażenia wnętrz. Na czwartym miejscu dopiero 

są reklamacje odzieży i obuwia. Mówię dopiero, ponieważ przez wiele lat odzież i obuwie to 

był dominujący asortyment, który był przedmiotem skarg. Od kilku lat się to dosyć znacznie 

zmieniło. Jeśli chodzi o usługi - to dominują usługi z sektora energetycznego i wodnego  

z rynku finansowego i ubezpieczeń społecznych oraz usług telekomunikacyjnych. 

Poradnictwo pisemne, jak już mówiłam, to są sporządzanie wzorów pism konsumentom, 

którzy potem oni sami wykorzystują w kontakcie z przedsiębiorcą. Takich wzorów 

sporządziłam 9. Jeśli chodzi o wystąpienia do przedsiębiorców - to jest to liczba 44. Od razu 

no spróbuję porównać to do tego roku. Przez dwa pierwsze miesiące tego roku 

wystosowałam już 14 wystąpień, a w analogicznym okresie roku ubiegłego było to tylko  

7. Także taki dosyć znaczny wzrost tych no poważniejszych już spraw, bo jeśli już się skończy 

to na wystąpieniu do przedsiębiorcy, to już nie jest to taka sprawa błaha. Z sytuacji, kiedy 

przedsiębiorca, bo bywa tak, że nie odbiera korespondencji bądź nie udziela odpowiedzi  

w określonym terminie na moje wystąpienie, to stosuję tak zwane ponaglenie. W momencie, 

kiedy nadal nie ma reakcji, klient mi nie zgłasza, że na przykład bez odpowiedzi - mimo że 

odpowiedzi nie ma, ale sprawa jest załatwiona - no to wtedy mogę, mam uprawnienia 
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kierowania sprawy do organów ścigania. Dotyczy to wykroczenia, które polega na 

nieudzielaniu odpowiedzi wynikającej z obowiązującej ustawy o ochronie konkurencji  

i konsumentów, nieudzielenia odpowiedzi rzecznikowi na wystąpienie. W zasadzie to po 

krótce to chciałam państwu powiedzieć. Informacja szersza, bardziej statystyczna jest  

w materiałach. Jeżeli chodzi o pytania - jestem otwarta na ewentualne pytania”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, czy są jakieś 

pytania? Ja jestem winna wysokiej radzie przedstawić informację, że, iż pani Lidia Kowal - 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy omówiła na komisji 

sprawozdanie, które otrzymaliśmy wszyscy państwo od pani rzecznik. Bardzo dziękujemy”. 

 

Pkt 17. Informacja o funkcjonowaniu punktów nieodpłatnej pomocy 

prawnej, świadczenia nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz 

edukacji prawnej w Powiecie Żnińskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „w związku z tym, druga 

pani rola. Punkt 17. Tutaj występuje pani w roli Kierownika Wydziału Zdrowia, Spraw 

Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego. Szanowni państwo, proszę panią kierownik  

o przedstawienie funkcjonowania, tak, tej nieodpłatnej pomocy prawnej, świadczeń 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej w Powiecie Żnińskim. 

Bardzo proszę, pani kierownik”. 

Kierownik Wydziału Zdrowia, Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Izabela 

Gronet – „informację też państwo mieli. Spróbuję to też tak pokrótce przedstawić. Na 

terenie powiatu funkcjonują trzy takie punkty nieodpłatnej pomocy prawnej. Dwa są 

prowadzone przez organizację pozarządową wyłonioną w konkursie ofert. Jeden punkt to 

jest punkt obsadzany przez Izbę Radców Prawnych i adwokatów. Punkty funkcjonują  

w Żninie, w Janowcu Wielkopolskim, w Gąsawie (który jest taką filią Janowca 

Wielkopolskiego), w Żninie oraz w Łabiszynie. Zadanie to polega na świadczeniu 

nieodpłatnego poradnictwa. Jest to zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej  

i finansowane z dotacji z budżetu państwa. Informacje statystyczne - no to w zasadzie mogę 

najlepiej posłużyć się tutaj porównaniem. Razem łącznie w 2024 roku udzielono takiego 

poradnictwa 714 razy, czyli mamy 714 zgłoszeń. I dla porównania w roku 2023 - 868,  

a w roku 2022 - 743. Sami państwo widzicie, że jest to troszeczkę spadek udzielania tych 

porad. Punkty są dostępne codziennie przez 4h dziennie. Także jest to możliwość naprawdę 
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od ręki zarejestrowania się do takiego punktu i myślę, że no starając się o to, żeby jak 

najbardziej ta forma pomocy była rozpropagowana. No jeszcze nie doszliśmy, że tak powiem 

do ideału, bo na pewno jest tak zwana „ciemna liczba” osób, które nie wiedzą  

o funkcjonowaniu i nie zgłaszają się pomimo potrzeb, które pewnie mają. Porady te są  

z zakresu prawa cywilnego, prawa rodzinnego, karnego, ubezpieczeń społecznych czy prawa 

administracyjnego. To są dominujące dziedziny prawa. Jeśli chodzi o edukację prawną - to 

realizuje ją Bydgoskie Stowarzyszenie Pomocy Prawnej, czyli ta organizacja pozarządowa, 

wyłoniona w konkursie ofert. To, ta edukacja skierowana jest do wszystkich mieszkańców 

między innymi poprzez umożliwienie automatycznego systemu komunikacji internetowej 

przez całą dobę za pomocą formularza kontaktowego. Prowadzona jest też strona 

internetowa w mediach społecznościowych, które zawierają podstawowe informacje  

o funkcjonowaniu i o przepisach prawa. Stowarzyszenie stosuje infografiki dotyczące na 

przykład zachowku, dłużników alimentacyjnych, intercyzy, podstawowych zagadnień  

z zakresu nieodpłatnego poradnictwa. Przeprowadzono też pewne akcje promocyjne, 

kampanie w zasadzie promocyjne na zewnątrz, to znaczy stoiska edukacyjno-promocyjne na 

imprezach regionalnych takich jak: Enea Triathlon w Żninie oraz ENEA Bydgoszcz Triathlon. 

Tam to stowarzyszenie miało swoje stoisko edukacyjne. W okresie, w tygodniu mediacji 

przeprowadzono, znaczy zorganizowano właśnie, kiedy był tydzień mediacji zorganizowano 

jeden dzień przeznaczony tylko i wyłącznie mediacji”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękuję 

pani kierownik i pani rzecznik Izabeli Gronet, jak również potwierdzam to, co było w punkcie 

wyższym, że Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy z panią przewodniczącą 

komisji Lidią Kowal obszernie omówiła sprawozdanie, za które dziękujemy pani bardzo 

serdecznie i tam było ono pozytywnie ocenione”. 

 

Pkt 18. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, punkt 18: 

„Wnioski i oświadczenia radnych”. Nie widzę. Chciałabym jako przewodnicząca rady zachęcić 

państwa już do składania oświadczeń majątkowych i poinformować, że pierwsze już 

wpłynęło i dlatego zmotywować państwa, ażeby szybciej składać, bo będziemy dalej składać 

do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Nie widziałam więcej oświadczeń radnych i 

wniosków”. 
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Przewodniczący Rady 

Aleksandra Nowakowska 

 

Pkt 19. Zakończenie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „w związku z tym pozwólcie 

państwo, że punkt 19: „Zakończenie sesji”. Zamykam obrady VII sesji Rady Powiatu w Żninie, 

a radzie powiatu dziękuję bardzo za merytoryczną pracę i za współpracę. Dziękuję bardzo”. 

Obrady VII sesji Rady Powiatu w Żninie w dniu 27 lutego 2025 roku zakończono  

o godz. 1045. 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Protokołowała: Paulina Maciejewska – Pomoc administracyjna w Biurze Rady  
i Zarządu Powiatu w Żninie. 

 
Wersja audio – video obrad VII sesji znajduje się w linku: https://powiatzninski.tv-
polska.eu/film/549464-vii-sesja-rady-powiatu-w-zninie---27-02-2025-r- 


